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Foretræde for Udvalget for Landdistrikter og Øer den 10. oktober 2018 

 

Søby Havn har tidligere præsenteret udvalget for planerne om at udvide Ærøs erhvervshavn i Søby.  

 

Udvalget er blevet præsenteret for de samfundsmæssige gevinster ved en udvidelse – cirka 200 jobs.  

 

I finanslov 2018 vedtog Regeringen og Dansk Folkeparti at undersøge muligheden for at udvide Søby havn. 

Undersøgelsen ligger i Transportministeriet og er endnu ikke offentliggjort.  

 

Siden sidste foretræde er der flere forhold, som vi ønsker at drøfte med udvalget her i opløbet om årets 

finanslov: 

 

- Behovet for en udbygning stiger dag for dag. Der tabes pt. markedsandele og eksportindtægter til 

skade for Danmark. En markedsundersøgelse illustrerer behovet. 

 

- Vi ser løbende flere fordele for Danmark ved en udbygning af Søby Havn. Aktuelt arbejder 

regeringen bl.a. med et klimaudspil. En udbygning af Søby Havn vil i høj grad også kunne gavne 

udviklingen af Det Blå Danmark i en mere grøn retning. Ærø Kommune investerer pt. 96 mio. kr. i 

verdens kraftigste el-færge. Timingen for udbygningen af Søby Havn er derfor mere aktuel end 

nogensinde. 

 

 

Vi ser frem til en god og konstruktiv dialog.  

 

Fra Ærø deltager: 

 

Chris Hammeken, Erhvervsdirektør 

Rico Boye Jensen, Projektleder Søby Havn 
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